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Pravidelně vás na tomto místě seznamujeme s jedním z bodů našeho 
volebního programu. V aktuálním vydání ovšem tradici porušíme a bu-
deme se věnovat bodu, který dosud nebyl částí volebního programu 
Volby pro Kladno. Vzhledem k současné praxi v našem městě ho ale ne-
můžeme v žádném případě opomenout. Pravidelní čtenáři našich člán-
ků jistě dnešní téma již dříve zaregistrovali, s trochou nadsázky bychom 
ho mohli pojmenovat „Stop teplým pelíškům“. 

Stop teplým
pelíškům 
a mrhání penězi 
na zbytečné platyVážení čtenáři, 

v aktuálním vydání jsme při-
pravili dvě hlavní témata. Prv-
ním z nich je kladenský sport. 
Jsme často oslovováni s obavami, 
že se blíží konec sportu v Kladně, 
proto na tyto otázky reagujeme. 
Jako příkladný jsme mezi jiný-
mi vybrali osud volejbalu u nás 
ve městě, jenž dobře dokumentu-
je, jak je těžké něco vytvořit, ale 
velmi jednoduché to zničit. Nejen 
z tohoto příběhu je více než jasné, 
že kladenský sport potřebuje ob-
jektivní a systematický přístup. 
Druhé téma je z našeho pohledu 
trochu evergreenem posledních 
let kladenské komunální poli-
tiky. Přesto si ho neodpustíme, 
neboť jsme jeho velkými odpůr-
ci. Komunální politik by se měl 
starat o své město a jeho obyva-
tele, prioritou současné koalice 
jsou ovšem osobní zájmy politi-
ků, a potažmo jejich kapsy. Jak 
se dočtete, hlavním kritériem pro 
obsazování často uměle vytvo-
řených funkcí není odbornost, 
ale potřeba usadit někoho na teplé 
a dobře placené místo. Termín 
komunálních voleb se blíží, při-
nášíme vám proto rozhovory 
se třemi kandidáty, kteří doplňují 
tým Volby pro Kladno, konkrét-
ně se představují Marcel Kučera, 
Hana Větrovcová a Jan Török. Zá-
věrem bych vás chtěl upozornit, 
že další vydání novin Volby pro 
Kladno vyjde netradičně v polovi-
ně července, další pro vás připra-
vujeme na závěr prázdnin. 

Mgr. Milan Volf 
předseda, Volba pro Kladno

Neblahou praxí komunální politiky v Kladně je fakt, že pro všechny, kteří 
se účastní na radniční koalici, není rozhodující program, ale osobní pro-
spěch. V posledních letech přitom tento jev ještě narostl až do abnor-
mální úrovně, rozšířil se počet členů městské rady z devíti na zákonem 
maximálně možných jedenáct, tedy na plnou třetinu zastupitelstva, na-
víc byla vytvořena místa uvolněných (tedy placených) radních pro sport 
a pro kulturu. Tím ale růst uměle budovaných pozic nekončí, například 

Volba pro Kladno prosadı ́návrat ke slušnosti a ukončı ́rozdávánı ́politických trafik.
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v Tepelném podniku TEPO jsou dva ředitelé s dub-
lovanou funkcí, v dalších společnostech a orgánech 
města existují zcela nově a uměle vytvořené pozice, 
o které se personálně dělí zástupci radniční koalice.

Všechny uměle vytvářené posty mají jedno společné, 
platy na nich napro to neodpovídají běžnému stan-
dardu a vysoce ho překračují. Výši platů na těchto 
místech jsme již zveřejnili dříve, nebudeme ji opa-
kovat, nicméně opět nejsou nikterak malé. Pro za-
jímavost, v roce 2012 jsme vydali článek, v němž 
jsme sečetli platy jednoho z koaličních partnerů 
(konkrétně ČSSD) všech takto uměle vytvořených 
míst včetně dvou regulérních platů náměstků primá-
tora, aniž bychom přitom ale zohlednili další místa 
v dozorčích radách a podobných orgánech. Pouze za 
sociální demokracii účet vychází i s odvody za celé 
čtyřleté volební období na více než 20 milionů korun 
(celý článek včetně podrobné tabulky naleznete na 
našich internetových stránkách, v sekci únor 2012). 
Jestliže bychom sečetli místa obsazená zástupci ODS, 
což jsme raději ani nečinili, dostali bychom se zřejmě 
na velmi podobná čísla. Takový účet ale už ani ne-
chceme dělat. 

Návrat ke slušnosti 

Politickou praxi současné koalice zde zmiňujeme, 
neboť vám za Volbu pro Kladno jednoznačně chceme 
slíbit, že těmto praktikám uděláme přítrž. Městskou 
radu budeme preferovat devítičlennou, tedy tak, jak 
je to v Kladně tradiční. Zrušíme rovněž posty uvol-
něných, městem naprosto zbytečně placených rad-

ních. Pokud bychom obsazovali významné posty, tak 
kvalifikací nebude stranická knížka či politická tra-
fika, ale profesní znalosti a dovednosti. Rozhodující 
budou kvalita a profesní zkušenosti dané osobnosti. 
Možná i vám, našim čtenářům, vyvstává po přečte-
ní tohoto článku hořký úsměv na rtu v kombinaci 
s mrazivým pocitem. Tradičně totiž hovoříme o tom, 
co v Kladně chceme. Tentokrát jde o první téma, které 
v našem městě nechceme a nebudeme tolerovat. Po-
psali jsme až paradoxní situaci, jež by se dala označit 
i slovem „Kocourkov“. Přesto je toto téma velmi vážné. 
 
Můžeme za volbu pro Kladno slíbit, že praktiky, jež 
jsou vlastní posledním letům kladenské klienteli-
stické politiky, zastavíme. Zrušíme triviální pravi-
dlo, pokud něco dostanu, budu držet ústa a krok.  
 
Tým Volby pro Kladno se zcela jednohlasně vrací 
ke slušnosti a tradici, která provázela naše město 
v době jeho největšího rozkvětu. Jednoznačně odmí-
táme dublování funkcí na radnici, kraji, či dokonce 
v parlamentu. Každá další funkce vedle aktivní práce 
ve vedení města se nedá plnit na sto procent, byť 
se někomu jistě líbí brát dva až tři platy. Je ovšem 
nemyslitelné, že náměstek primátora je současně 
náměstkem hejtmana, jiný náměstek byl bezmá-
la půl volebního období i poslancem. A to opojíme 
fakt, že členové městské rady jsou na městské úrov-
ni v koalici, zatímco ve sněmovně či na kraji jsou 
v opozici. Volba pro Kladno je složena z Kladeňáků 
a chce se věnovat pouze našemu městu Kladnu. Jed-
noduše řečeno, Kladeňáci Kladnu, a ne Kladeňáci 
pro sebe.

Kladenský sport v ohrožení
Úpadek kladenského sportu musí skončit, politika 
do sportu nepatří
Sport ke Kladnu vždy patřil. Věhlas našeho města ší-
řil vynikající fotbal, následně tuto roli převzal hokej, 
jenž se stal největším fenoménem posledních více 
než šedesáti let, během kterých vyprodukoval řadu 
špičkových a světoznámých hráčů. Kladno ovšem 
není pouze hokej, máme vynikající atlety, volejbalo-
vé družstvo vyhrálo dvakrát titul mistra republiky, 
fanoušci vyprodávali sportovní halu, což ruku v ruce 

doprovázel i nárůst dětské základny.  Stejně úspěš-
ný je aerobik, který patří mezi nejlepší nejen v re-
publice, může se pochlubit tituly z mistroství světa 
i Evropy. Velmi výrazně se prosazuje florbal, hokejbal 
a další sportovní disciplíny. 

Nenechme se ale ukolébat dobrým pocitem. Dobré 
časy kladenského sportu jsou velmi ohroženy. Nej-
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čerstvěji z nejvyšší soutěže sestoupil hokej, volejbal 
na nejvyšší úrovni skončil již před několika lety. 
Volejbal na svou činnost dostával od města tři milio-
ny korun, tedy třetinu volejbalového ročního rozpoč-
tu, a mohl současně využívat městská sportoviště za 
symbolickou částku. Extraligoví hráči tak působili 
jako trenéři u mládežnických oddílů, což bylo pro 
děti velmi motivační. Z tehdy roztříštěného volejba-
lu se stal jeden velmi dobře fungující celek s více než 
stočlennou mládežnickou základnou. 

Smutný příběh kladenského volejbalu

Pro připomenutí, v letech 2003/04 se začala psát 
novodobá historie volejbalu v Kladně, o rok později 
vzniká jednotný volejbalový oddíl Volleyball.cz se ši-

rokou základnou, Kladno navíc vyhrává titul Mistra ČR 
v mužské kategorii. V roce 2006 se stejný klub účast-
nil nejprestižnější evropské soutěže Champions Le-
ague, bohužel se zápasy díky nevstřícnosti radnice 
musely hrát v Nymburce.  Roky 2007 a 2008 byly 
ve znamení stabilizace, profesionální volejbalisté hráli 
stabilně v nejvyšší soutěži, mládežnická základna dále 
rostla. Radnice ovšem v té době začala omezovat pod-
poru klubu. V sezoně 2009/10  muži získali další titul 
mistra republiky, město se paradoxně zcela otočilo 
k volejbalu zády a ruší finanční podporu. Tento trend 
pokračuje i v dalším roce, kdy dotace zcela skončila, 
byť se jednalo o pouhé tři miliony korun (pro zají-
mavost dotace pro hokej včetně investice do zimního 
stadionu v tomto roce dosahuje téměř padesáti mi-
lionů korun).  Volejbal po tomto zásahu zcela končí 

Dnes již historické foto, v roce 2010 Kladno vyhrálo titul mistra extraligy. Kvůli necitlivému přístupu magistrátu je dnes volejbal pouze výkonostní sport.
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a funkční klubové zázemí se rozpadlo. Naneštěstí 
je tento krok naprosto nevratný, nejvíce jsou tím 
postiženy děti a jejich sportování. A i zde, více než 
kde jinde, platí, že něco rozbít trvá vteřinu,  něco 
vybudovat a někoho vychovávat ovšem trvá roky. 
Sjednocený reprezentační volejbal se rozpadl a nyní 
už působí pouze jako výkonnostní sport. 

I v příběhu kladenského hokeje hraje město svou roli. 
Původně bylo financování nastaveno tak, že město 
platilo provoz a údržbu zimního stadionu (15-20 mi-
lionů korun ročně), oddíl ho mohl využívat za symbo-
lickou cenu. Později se k této podpoře přidala dotace 
ve výši patnácti milionů korun na činnost HC Kladno. 
Nezávislost oddílu byla trnem v oku tehdejšímu ve-
dení radnice. Rozhodlo proto, tak trochu v souladu 
s heslem „Koho chleba jíš, toho píseň zpívej“, že měs-
to vstoupí do hokejového oddílu a bude v něm mít 
třicetiprocentní podíl za třicet milionů ročně. Nut-
no doplnit, že nikde v České republice není pod-
pora z obecního rozpočtu větší.  Z našeho pohledu 
to byl velmi nešťastný krok, politika do sportu ne-
patří, město by pouze mohlo dát dotaci za jasných 
podmínek a v rozumné výši, nikoliv si ale uzurpo-
vat nárok na rozhodování. Důvodem, který byl teh-
dy odprezentován primátorem Jiránkem, bylo za-
bezpečení, aby nemohla být extraliga odprodána 
do jiného města. Paradoxně právě tento důvod letos 
pozbyl na platnosti. 

V těžkých ekonomických problémech se nalézá i SK 
Kladno. Na posledním jednání zastupitelstva při-
tom padlo rozhodnutí, že dotaci ve výši tří milionů 
korun pro tento fotbalový klub město neposkytne. 
Toto usnesení může jinými slovy znamenat ukon-
čení činnosti klubu, který v mládežnických kate-
goriích hraje nejvyšší soutěže. Historie se nápadně 
podobá předchozím příběhům, město svým rozhod-
nutím přispívá k další škodě pro kladenský sport. 
I zde se historie opakuje, z vystoupení některých 
zastupitelů je zřejmá jasná snaha vstoupit do klubu 
a spolurozhodovat o něm. 

SAMK musí plnit svůj původní účel 

Příběhy tří kladenských sportů jsme velmi zestruč-
nili, každý z nich by si zasloužil samostatný článek. 
Je třeba ale připomenout, že hlavní důvod pro založení 
Sportovních areálů města Kladna byly v roce 1999 dvě 
zásadní skutečnosti: Nebylo kde sportovat a nebylo 

za co sportovat. Sportovní areály proto nebyly za-
loženy, aby generovaly zisk, ale aby nesly břímě 
ekonomického provozu sportovišť. Všechny spor-
tovní kluby, které měly ve svém majetku sporto-
viště, je mohly vložit právě do SAMK, přenést tak 
břímě jejich provozu na městu. Oddílům se odleh-
čilo a zlepšil se prostor pro získání financí pouze 
na jejich činnost. Sport v Kladně nebývale vzkvé-
tal, počet nově zapsaných dětí se počítal ve stov-
kách. Nyní je ovšem situace naprosto jiná, město 
vypisuje výběrové řízení na pronájem některých 
sportovišť, například tenisové SK Kladno tak přišlo 
o své kurty, protože jiný zájemce nabídl za původně 
jejich kurty více peněz. Město porušilo původní logi-
ku, aby oddíly měly kde sportovat a zajistily si pou-
ze svou činnost, nyní musí platit za pronájem a stále 
shánět prostředky na svůj provoz. Paradoxně ovšem 
některým oddílům platí město jak jejich činnosti, tak 
provoz jejich sportovišť. 

Vytvoříme objektivní koncepci
a napravíme vztahy v kladenském sportu 

Volba pro Kladno chce, aby Sportovní areály města 
Kladna začaly sloužit svému původnímu účelu – spra-
vovat sportoviště, aby bylo kde sportovat. Je třeba uplat-
nit objektivní přístup ke všem sportovním oddílům 
ve městě, a to na základě kvalitní koncepce. Tako-
výto strategický přístup městu chybí, rozhodně 
ho nelze nahradit současným chaotickým systé-
mem. Výsledkem naší snahy je narovnání vztahů 
ve sportu a vytvoření ucelené objektivní koncep-
ce kladenského sportu. Ne proto, abychom za ka-
ždou cenu zachovali profesionální sport ve měs-
tě, ale aby byl sport dostupný zejména pro děti 
a mládež, stejně jako pro další sportovce. 



Představujeme:
rozhovory s našimi kandidáty

Marcel Kučera

Dobří lidé na sobě neustále pracují

Co pro vás znamená Kladno?  

Narodil jsem se tady a prožil jsem zde vět-
šinu života. Měl jsem ale na druhou stranu 
to štěstí, že jsem žil i v jiných městech jak 
v Čechách, tak v zahraničí. Díky tomu jsem sku-
tečně poznal a pocítil, že Kladno mám rád, ono 
„doma je doma“ opravdu platí, zkrátka mám k na-
šemu městu velký vztah. Posledních deset let jsem 
s Kladnem spojil plně svůj soukromý i pracovní ži-
vot. Právě v práci se potkávám s řadou lidí, se kte-
rými často hovořím o tom, jak se jim tady žije. Je-
jich zkušenosti srovnávám se svými, vnímám, 
že se v řadě pocitů a názorů shodujeme. 
I to je jeden z důvodů, proč bych se chtěl aktivně po-
dílet na rozvoji Kladna. 

Je to tedy důvod pro kandidaturu za Volbu pro 
Kladno? 

Ano. V cizině jsem navíc poznal, jak velký stan-
dard může město svým obyvatelům nabídnout. 
Komunální politika pro mě není úplnou nezná-
mou. Kdysi jsem z přesvědčení vstoupil do ODS, byl 
jsem zde ale pouhou „loutkou“, cítil jsem tendenci 
být využívaný ku prospěchu jiných lidí, což vedlo 
k rozhodnutí vystoupit z této strany. Kandidaturu 
ve VPK vnímám jako šanci stát se prospěš-
ným pro město. Mým mottem a myšlen-
kou, kterou se řídím a chci řídit i nadále, 
je věta: „Dobří lidé na sobě neustále pracují.“ 
Já bych k tomu ještě dodal, že nepracují nejen 
na sobě, ale i pro někoho dalšího, což bych rád pře-
nesl do svého působení v komunální politice. 



Představujeme:
rozhovory s našimi kandidáty a zastupiteli

Váš profesní život je významně spojený se státní 
správou a samosprávou, vstup do komunální politi-
ky je ale novinkou? 

Jsem právnička, dvacet let jsem pracovala ve státní správě, 
mám s ní velké zkušenosti. Velmi se mi nelíbí ovlivňování 

Mgr. Hana Větrovcová

Každý člověk by měl dělat i něco pro 
město, ve kterém žije 

státní správy politiky – řada úředníků je na svém místě, 
ví, co dělá. V dnešní době je ale trendem, že se kdekdo 
stává politikem a odbornost úředníka jde do pozadí. 
Proto jsem se rozhodla kandidovat za Volbu pro Kladno. 
V tomto týmu vidím záruku, že dobrý úředník bude 
uznáván, na druhou stranu nekvalitní bude nahrazen 
erudovaným. Do současnosti jsme byli svědky toho, že 
vedení města vyměňovalo pracovníky magistrátu po-
dle toho, kdo je čí kamarád, odborná úroveň tedy stag-
novala, což se samozřejmě pozná na chodu města. A 
to nehovořím o tom, že se dle stejného principu obsa-
zovala místa ředitelů a dalších členů vedení městských 
firem. 

Kladno ale není jen radnice... 

V Kladně žiju od narození. Na tomto městě mi záleží, 
byla bych proto ráda u jeho rozvoje. Moje ambice není 
„sedět“ na pro někoho zajímavém místě, ale skutečně a 
plnohodnotně pomáhat. Jinými slovy, nekandiduji pro-
to, že bych chtěla nějakou „teplou židli“. Vnímám silný 
potenciál města v kultuře, společenském životě i sportu, 
který je důležitou částí mého života. Od aktivní závodní 
činnosti jsem plynule přešla k trénování, dětem se vě-
nuji přes čtyřicet let. Z tohoto pohledu je pro mě důle-
žité mít možnost spojit kvalitní základní vzdělání s roz-
vojem sportovních dovedností. A to nehovořím pouze 
o atletice, ale také dalších sportech, s trochou nadsázky 
tedy o vytvoření všesportovní základní školy. Ne všech-
ny děti v Kladně mají šanci být špičkovými sportovci, jde 
tedy o vytvoření široké základny podporující sport na 
úrovni základního školství. 

Vaše cíle nejsou jistě malé, spojuje
je nějaké životní krédo? 

Pokud se mě ptáte takto, je pro mě nejdůležitěj-
ší pomáhat. Nechci, aby to znělo jako klišé, ale ra-
dost mi přinášejí chvíle, ve kterých pomáhám ostat-
ním, aniž bych čekala odměnu či osobní prospěch. 
Každý člověk by podle mě měl dělat i něco pro město, 
ve kterém žije. 



Představujeme:
rozhovory s našimi kandidáty a zastupiteli

Jan Török 

Na radnici musí být tým
Rozhodl jste se podpořit Volbu pro Kladno, proč? 

Bydlím na Kladně přes patnáct let. Zažil jsem 
tedy velkou vlnu rozvoje města, následně 
stagnaci a v posledních letech bohužel i úpadek. Mám 
tedy dvě možnosti, buď se s tím smířím, nebo nabídnu 
své schopnosti a dovednosti. Nevím totiž, proč by se ob-
rovský potenciál Kladna neměl využít.  Navíc se profesně 
přes deset let věnuji projektovému řízení 
největších současných IT projektů. Z toho-
to pohledu, řekněme systémového, je několik 
variant, proč Kladno stagnuje. Buď je to žert, 
čirý amatérismus či jsou „městské“ projekty 
vedeny záměrně diletantsky. Na radnici musí být tým, který 
je schopen řídit město i dílčí projekty tak, aby přinesly ký-
žené výsledky, stály tolik, kolik mají, navíc v reálném čase. 
To je to, čemu se věnuji profesně, mám zkuše-
nosti i s financováním ze zdrojů EU. Je to stej-
né, jako když přijdete do nemocnice, čekáte, 
že vás ošetří lékař, nikoli truhlář či atomový 
fyzik. 

Je to tedy důvod, proč kandidujete? 

Ano, vše, co jsem řekl, platí na sto procent. Volbu pro 
Kladno nevnímám jako klasickou stranu, ale jako 
kvalitní platformu, která umožní nejen mně nabíd-
nout to nejlepší, co je ve mně, a poskytnout to ve 
prospěch našeho města.  Jestliže jsem totiž hovořil 
o úpadku Kladna a absenci profesionality, nebyla to nad-
sázka, ale smutný popis reality. 

Ale váš život není jen vaše zaměstnání... 

Rozhodně ne, jsem ženatý, mám jednu dceru.  Není mi 
cizí humor, v neposlední řadě musím zmínit tenis. To je 
hra, kterou rozhodně víc miluju, než umím, což je zejmé-
na pro moje soupeře často hodně svízelné. Nesmím také 
zapomenout na cestování, po Česku i za jeho hranicemi. 
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Vaše reakce jsou pro nás důležité,
přinášíme některá z témat, která vás pálí

Upozorňuje na to, že zde sice loni byla nakresle-
na nová parkovací místa, ale jejich počet se tím 
paradoxně snížil zhruba o 15 míst, a nelze tam 
zaparkovat tak dobře, jako tomu bylo před úpra-
vou ulice. Všiml si také, že při úpravě parkování 
v ulici vzniklo sedm přechodů a některá parko-
vací místa jsou pouze metr a půl před nimi, což 
může být nebezpečné pro přecházející chodce. 
Za další dopravní problém považuje jednosměr-
ný průjezd čtvrtí Podprůhon, který dělá řidičům 
v některých místech problémy, v ulici u hospody 
U Maršnerů se dokonce mohou ocitnout v proti-
směru.

Volba pro Kladno o těchto dopravních problémech 
ví, dáváme panu Pirnerovi za pravdu a budeme 
se soustředit na řešení uvedené lokality. Děkujeme 
vám za všechny dopisy, dotazy a podněty, které 
od vás dostáváme. Všechny jsou pro nás důležité 
a poctivě se jimi zabýváme. 

Kácení pro státní podnik Lesy ČR prováděly 
nebo provádějí soukromé firmy. Pan Koudelka 
ve svém textu upozornil na zajímavý fakt publi-
kovaný v měsíčníku vydávaným radnicí. Město 
totiž platí Lesům ČR nemalé částky za to, aby 
se s vybranými lesy kolem Kladna zacházelo jako 
s lesy zvláštního určení. Pro ty platí zvláštní režim, 
kdy se v případě kácení a další údržby má postupo-
vat šetrněji než v případě běžného lesa. V okolí Klad-
na se to ale podle čtenáře neděje. 

Volba pro Kladno bohužel nemá své zástupce 
na radnici, a tak tento problém nemůže vyřešit 
rychle. Nicméně se neprodleně obrátíme na odbor 
životního prostředí, aby situaci kolem devastace 
okolních lesů vysvětlil. Čtenáře o tom budeme i dále 
informovat. 

Další dopis zaslal Pavel Pirner, který píše o parko-
vacích místech v Průchově ulici nedaleko centra. 

Přišlo na naši adresu:

Volba pro Kladno vám děkuje za vaše názory podněty. Všem se věnujeme a budeme se jimi zabývat i v budoucnu. 
V aktuálním  vydání reagujeme na dva z nich, které jsme vybrali namátkou. Prvním je dopis od Jindřicha Koudel-
ky upozorňující na těžbu dřeva a devastaci příměstských lesů v okolí Kladna, zejména pak v lokalitě Na Výhybce.
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dalších nových míst. A to nemluvím o dalším pr-
venství, sedí totiž na několika židlích najednou. 
Ani nevím, jak to tak zvládají, že jsou na radnici, 
současně v parlamentu nebo na kraji. Jedno se jim 
musí nechat, takové prvenství jednou určitě vstou-
pí do historie. Málem bych přitom zapomněl, je jim 
jedno kdo s kým a z jaké strany.  

VPK: Nerozčiluj se tolik, vypadá ti zbytek 
peříček.     

Modrý pták s oranžovou šálou: To nejde, 
kluci. Tohle téma mě vždycky hrozně rozžhaví.  
Vždyť je šílené, když náměstek primátora, sociál-
ní demokrat Syblík je na radnici v koalici s ODS 
a současně na kraji sedí  jako náměstek hejtma-
na, ovšem v koalici s komunisty a v opozici s ODS. 
Ale stejně je na tom náměstek primátora Berná-
šek, který byl velkou část volebního období po-
slancem v parlamentu, tedy v opozici s ČSSD.  
Ach jo,  moji stvořitelé sedí všude možně, berou 
za to peníze a město jen strádá a strádá.

VPK: Ptáku, máš naprostou pravdu, proto 
se tomu dlouhodobě věnujeme. Chceme takové 
praxi do budoucna zabránit. Víme, že není mož-
né zvládat práci na několika pozicích najednou, 
a trpí tím jen naše město.     

Modrý pták s oranžovou šálou: Kluci, nemůžu, 
než s vámi souhlasit. Raději se s vámi už dneska roz-
loučím. Doufám, že na mě nezapomenete, a příště 
se na vás zase těším. 

Původně pouze Modrý pták (Ornis Blue). Kdysi oblíbený a rozšířený druh.  Nevhodným 
zacházením a krmením ztratil barvu peří a většinu svých schopností a vlastností. Poté byl 
ještě přepásán pevnou oranžovou šálou. Dnes je zařazen mezi škodnou.  Občas se vyskytu-
je v centrech měst a obcí v ČR. Je zapsán v knize druhů, kterým původně hrozilo nekontro-
lované přemnožení, v současnosti se z něj naštěstí stává ohrožený druh. 
Je nenasytný všežravec.

Modrý pták s oranžovou šálou 

VPK: Ahoj Modrý ptáku s oranžovou šálou!    

Modrý pták s oranžovou šálou: Ahoj kluci, ani 
nevíte, jak jsem na vás dneska těšil. Komunální vol-
by máme za dveřmi a já tak nějak cítím, že ode-
jdu z kladenské politické scény. Doufám, že s vámi 
i tak zůstanu jako kamarád, byť jsem odstrašují-
cím symbolem tohoto volebního období.   

VPK: My nevíme, jak volby dopadnou, těžko 
na to tedy reagovat.     

Modrý pták s oranžovou šálou: To by byli přece 
všichni sami proti sobě, kdyby volili mé stvořitele, 
po tom, co všechno napáchali, tedy ještě lépe ře-
čeno nenapáchali. A propos s tím článkem o tep-
lých pelíšcích jste naprosto přesně udeřili hřebíček 
na hlavičku. To je totiž to jediné, co je zajímá, 
a mně zůstávají jen oči pro pláč. 

VPK: A představ si, že poprvé v těchto novinách 
říkáme, co pro město nechceme, ne co chceme. 
Náš pocit z toho je také všelijaký.   

Modrý pták s oranžovou šálou: Musíte ale 
uznat, že moji stvořitelé byli přece jen v něčem 
první.  

VPK: V čem myslíš?    

Modrý pták s oranžovou šálou: Jako první roz-
šířili městskou radu, aby se jich na radnici vešlo 
co nejvíc. Vytvořili kvůli tomu stejnému i místa 
uvolněných radních a ještě stihli vytvořit spoustu 

Dobrý den, 
dovolte, abych se vám představil, jsem modrý pták s oranžovou šálou.


